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Protokół Nr ORN.0012.1.2.2019 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

 Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 18 stycznia 2019 r. 
 

 

 

Na stan 9 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności 

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Pani Anna Kaczor. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Barbara Skarżyńska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Zastępca Burmistrza Olecka – Sylwia Wieloch, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd, 

 Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Jadwiga Żychowska, 

 Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Małgorzata Adameit. 

 

Członkowie Komisji, na prośbę Radnego Jarosława Bagieńskiego, rozpoczęli posiedzenie 

minutą ciszy, by uczcić pamięć o zmarłym Prezydencie Gdańska. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku posiedzenia Komisji nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 7 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

poinformowała, że wstępna analiza prognozy przydziału godzin na rok szkolny 2019/2020 

w szkołach Gminy Olecko zostanie przygotowana przez wydział merytoryczny w miesiącu 

lutym. W związku z tym zaproponowała, by w planie pracy Komisji na 2019 rok ująć ten 

temat w miesiącu lutym. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

powiedział, że podczas spotkania ze Starostą należy opracować rozwiązania, które 

spowodują, że dzieci kończące edukację w szkołach podstawowych będą chciały 

kontynuować naukę w szkołach średnich w Olecku. 

 

Zastępca Burmistrza Olecka – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, iż rozmawiała ze Starostą o tym problemie. Starosta podkreślił, że utworzono 

klasę matematyczną ze zwiększoną liczbą godzin matematyki i informatyki. W ramach tej 
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klasy została nawiązana współpraca z Politechniką Białostocką, organizowane są dodatkowe 

zajęcia wyjazdowe. Zdaniem Zastępcy Burmistrza trzeba zdiagnozować ewentualny problem 

dotyczący funkcjonowania szkół średnich, aby określić i zaplanować dalsze działania,  

co wykracza poza kompetencje Komisji. Powiedziała, że Starosta jest otwarty na rozmowy. 

 
Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Plan Pracy 

Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Rady Miejskiej  

w Olecku 

na rok 2019 

 

Miesiąc 

 

Tematyka 

 

 

Luty  

 

Analiza prognozy przydziału godzin na rok szkolny 2019/2020 w szkołach 

Gminy Olecko. Opracowanie planu działań podniesienia poziomu edukacji                

w Gminie Olecko. 

 

Marzec 

 

Spotkanie ze Starostą i Komisją Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa 

Powiatu – związane z opracowaniem planu działań podniesienia poziomu 

edukacji. 

 

Kwiecień 

 

Stan przygotowania Gminy Olecko do sezonu letniego 

 – temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej. 

 

Maj 

 

Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2018 

 – temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej. 

 

Sierpień 

 

 

Wnioski Komisji do budżetu miasta na rok 2020. 

 

Wrzesień 

 

Podsumowanie sezonu letniego  

– temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej. 

 

Grudzień 

 

 

Stan przygotowania Gminy Olecko do ferii zimowych. 

 

Komisja (obecnych 7 członków) jednogłośnie przyjęła zmianę planu pracy na 2019 rok. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

 

a) projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej 

w Olecku na rok 2019; 

 

Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Małgorzata Adameit 

powiedziała, iż uchwała jest realizacją zapisów § 35 ust. 2 Statutu Gminy Olecko 

stanowiącego załącznik do uchwały Nr ORN.0007.65.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 

30 września 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Olecko, zgodnie z którym Rada 

Miejska na wniosek Przewodniczącego uchwala ramowy plan pracy i sposoby jego realizacji. 

Oprócz stałych tematów dotyczących m. in. uchwalenia budżetu czy analizy oświadczeń 
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majątkowych przedstawiono 2 tematy zaproponowane przez Komisję Oświaty (…) i Komisję 

Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa: przygotowanie do sezonu letniego 

w miesiącu kwietniu i podsumowanie sezonu letniego we wrześniu. Nowością jest temat 

związany z rozpatrzeniem raportu o stanie gminy oraz udzielenie lub nieudzielenie wotum 

zaufania z tego tytułu Burmistrzowi. W poniedziałek 21 stycznia 2019 r. odbędzie się 

posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki, podczas której zostaną zgłoszone 

tematy, wówczas należy wnieść autopoprawkę do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku na rok 2019. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Olecku na rok 2019; 

 

Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Małgorzata Adameit 

poinformowała, że uchwała jest realizacją zapisów paragrafu 85 ust. 3 uchwały 

Nr ORN.0007.65.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 września 2016 r. w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Olecko (Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2016 r. poz. 4105 ze zm.), 

zgodnie z którym Komisja Rewizyjna działa na podstawie rocznego planu pracy przyjętego 

przez Radę. Podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które odbyło się 8 stycznia 2019 r., 

zostały zgłoszone 4 tematy. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2019. 

 

c) projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Kukowo; 

 

Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Małgorzata Adameit 

oznajmiła, że jest to druga procedura podziału Sołectwa Kukowo, ponieważ w pierwszej 

procedurze nadzór prawny Wojewody zakwestionował kilka zapisów w statucie. W związku  

z tym w grudniu 2018 r. ponownie została podjęta procedura podziału. Uwzględniono uwagi 

Wojewody zarówno w projekcie uchwały jak i w statutach Sołectw Kukowo oraz Lipkowo 

wynikłych z podziału. Mieszkańcy mieli możliwość zapoznania się z projektem uchwały 

w sprawie podziału Sołectwa Kukowo w Urzędzie Miejskim w Olecku (pokój nr 13) oraz 

zgłosić uwagi na piśmie do Burmistrza Olecka do dnia spotkania konsultacyjnego oraz ustnie 

na spotkaniu konsultacyjnym w dniu 8 stycznia 2019 r. Projekt uchwały został zamieszczony 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na gminnej stronie internetowej oraz wywieszony 

na tablicach ogłoszeń w siedzibie Urzędu i w sołectwie. W okresie wyłożenia projektu 

uchwały do wglądu ani na spotkaniu konsultacyjnym nie wpłynęły uwagi. Podczas 

posiedzenia Komisji Statutowej, które odbyło się w dniu 16 stycznia 2019 r., Radny Grzegorz 

Kłoczko zgłosił wniosek, by w paragrafie 13 ust. 4 pkt 3 wykreślić słowo FUNDACJI, 

ponieważ organizacje i fundacje są wyrazami tożsamymi. W związku z tym zmiana zostanie 

wprowadzona autopoprawką Burmistrza. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, ilu mieszkańców Kukowa uczestniczyło w spotkaniu konsultacyjnym. 
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Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Małgorzata Adameit 

odpowiedziała, że udział w spotkaniu wzięło 8 mieszkańców. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza,  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Kukowo. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Gordejki; 

 

Inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Nadzoru – Małgorzata Adameit 

powiedziała, iż z inicjatywą podziału Sołectwa Gordejki na dwa odrębne sołectwa Gordejki  

i Gordejki Małe wystąpili jego mieszkańcy. Uwzględniono uwagi Wojewody zarówno  

w projekcie uchwały jak i w statutach sołectw wynikłych z podziału. Mieszkańcy mieli 

możliwość zapoznania się z projektem uchwały w sprawie podziału Sołectwa Gordejki 

w Urzędzie Miejskim w Olecku (pokój nr 13) oraz zgłosić uwagi na piśmie do Burmistrza 

Olecka do dnia spotkania konsultacyjnego oraz ustnie na spotkaniu konsultacyjnym. Podczas 

spotkania konsultacyjnego odbytego w dniu 15 stycznia 2019 r. wpłynęła uwaga, 

aby do granicy Sołectwa Gordejki włączyć nieruchomości tzw. osady leśne, znajdujące się 

w obrębie geodezyjnym Sołectwa Doliwy, do których należą 2 budynki. Procedura ta jednak 

nie może zostać przeprowadzona, ponieważ należałoby zmienić statut Sołectwa Doliwy, 

co trwałoby przez długi czas. Projekt uchwały został zamieszczony w Biuletynie Informacji 

Publicznej i na gminnej stronie internetowej oraz wywieszony na tablicach ogłoszeń  

w siedzibie Urzędu i w sołectwie. Z powodu wniesionych przez Wojewodę uwag statuty 

sołectw będą zmieniane, do tego czasu mieszkańcy zgodzili się na pozostawienie granic 

Sołectwa Gordejki bez zmian. Komisja Statutowa podczas posiedzenia dnia 16 stycznia  

2019 r. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i nie wniosła uwag. Podczas 

posiedzenia Komisji Statutowej, które odbyło się w dniu 16 stycznia 2019 r., Radny Grzegorz 

Kłoczko zgłosił wniosek, by w paragrafie 13 ust. 4 pkt 3 wykreślić słowo FUNDACJI, 

ponieważ organizacje i fundacje są wyrazami tożsamymi. W związku z tym zmiana zostanie 

wprowadzona autopoprawką Burmistrza. 

 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza,  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Gordejki. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych i garaży; 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Jadwiga 

Żychowska 

poinformowała, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit a ustawy o samorządzie gminnym 

do wyłącznej właściwości Rady Miejskiej należy podejmowanie uchwał w sprawach 

majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Uchwała Rady Gminy jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas 

oznaczony do 3 lat strony zamierzają zawrzeć kolejne umowy, których przedmiotem jest 
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ta sama nieruchomość. Niniejsza uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zwarcie kolejnych 

umów z dotychczasowymi najemcami, na pomieszczenia wykazane w załączniku 

do niniejszej uchwały, na okres do 3 lat. Wykaz dotyczy umów kończących się w obecnym 

kwartale. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały uważa się za zasadne. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ponowne wynajęcie pomieszczeń gospodarczych i garaży. 

 

 

Podjęcie stanowiska w sprawie uwzględnienia w projekcie modernizacji drogi krajowej 

nr 65 budowy ścieżki pieszo-rowerowej. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Jadwiga 

Żychowska 

powiedziała, iż Gmina Olecko wraz z sąsiednimi samorządami - gminą Kowale Oleckie 

i Gołdap, z racji swojego położenia we wschodniej części województwa warmińsko-

mazurskiego, należy do jednych z najbardziej wykluczonych komunikacyjnie regionów 

Polski. Obecnie dobiega końca procedura projektowa na modernizację drogi krajowej nr 65 

na odcinku od Gołdapi, przez Kowale Oleckie, Olecko, Ełk, Prostki, aż do granicy 

województwa warmińsko-mazurskiego. Gmina Olecko, wraz z innymi samorządami 

subregionu EGO (Ełk-Gołdap-Olecko) apelowała wielokrotnie, m.in. o uwzględnienie 

w projekcie modernizacji drogi krajowej nr 65 budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku 

przebiegającym od granicy Państwa do granicy województwa warmińsko-mazurskiego. 

Niestety, 4 stycznia br. w Ełku podczas spotkania dyrekcji olsztyńskiego oddziału Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z samorządowcami subregionu EGO okazało się,  

że wspólne wnioski zostały uwzględnione tylko na "ełckim" odcinku tej drogi, z pominięciem 

powiatów oleckiego i gołdapskiego. Nieuwzględnienie wniosków o budowę takiej ścieżki na 

całej długości drogi, na odcinku od Ełku, przez Olecko, Kowale Oleckie, aż do miejscowości 

Kozaki, uniemożliwia fizyczne połączenie tej trasy ze szlakiem rowerowym Green Velo. 

Takie rozwiązanie jest niezgodne z oczekiwaniami społeczeństwa i jeszcze bardziej pogłębia 

„wykluczenie” naszego regionu. W tym miejscu warto wyraźnie podkreślić, 

że z przedmiotowej ścieżki korzystaliby nie tylko turyści, ale przede wszystkim  mieszkańcy 

dojeżdżający codziennie do pracy czy szkoły. 

Biorąc pod uwagę powyższe Burmistrz Olecka wnosi o uwzględnienie w projekcie 

modernizacji drogi krajowej nr 65 budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku 

przebiegającym przez teren Gminy Olecko, a także popiera starania samorządów sąsiednich 

w tym zakresie. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zaproponował, aby przedstawiciele rządu tego regionu zebrali podpisy i dołączyli do petycji 

w tej sprawie. 

 

Zastępca Burmistrza Olecka – Sylwia Wieloch 

powiedziała, że przekaże Burmistrzowi sugestie dotyczące petycji. Poinformowała, 

że Burmistrz podjął rozmowy na wszelkich polach. Wizyta Burmistrza w Warszawie  

poświęcona była m.in. temu tematowi. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

 



 6 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska w sprawie uwzględnienia  

w projekcie modernizacji drogi krajowej nr 65 budowy ścieżki pieszo-rowerowej. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

na realizację projektu pn. „Program polityki zdrowotnej w zakresie profilaktyki 

zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) na lata 2019-2024 w powiecie oleckim”; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska – Drozd 

poinformowała, że Powiat Olecki we współpracy z gminami wchodzącymi w jego skład 

od 2019 roku będzie realizował „Program polityki zdrowotnej w zakresie profilaktyki 

zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) na lata 2019 – 2024 w powiecie oleckim”. 

W budżecie gminy na ten cel zaplanowano środki w wysokości 28.988 zł. Program uzyskał 

pozytywną opinię Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji (państwową 

jednostkę organizacyjna nadzorowaną przez Ministra Zdrowia). W ramach programu 

planowane są trzy filary profilaktyki: 

1) edukacja – informowanie społeczeństwa o możliwych sposobach profilaktyki 

i motywowanie do jej stosowania, 

2) szczepienia przeciw wirusowi HPV, 

3) organizacja bezpłatnych badań przesiewowych (informowanie, mobilizowanie 

i zapraszanie kobiet między 29 a 59 rokiem życia do korzystania z refundowanych przez NFZ 

badań cytologicznych), np. podczas tzw. „białych niedziel”. 

Profilaktyką w ramach programu zostaną objęte dziewczęta w wieku 14 lat z Gminy Olecko. 

Szczepienie szczepionką czterowalentną ukierunkowane jest na profilaktykę przeciwdziałania 

czynnikom ryzyka wystąpienia zachorowania na raka szyjki macicy. Cykl szczepień będzie 

się składać z 3 dawek podanych odpowiednio w 0,2 i 6 miesiącu. Osobami decyzyjnymi będą 

rodzice lub opiekunowie prawni dziewcząt, którzy przed przystąpieniem do programu 

zobowiązani będą podpisać zgodę na szczepienie. Na terenie gminy Olecko figuruje 118 

dziewcząt z rocznika 2005. Przewidywany koszt zakupu szczepionki dla 1 osoby wynosi 

465,30 zł. Planowane jest objecie szczepieniem 75% populacji, czyli 89 dziewcząt z Gminy 

Olecko z tego rocznika. Na całkowity koszt składa się koszt zakupu szczepionki oraz koszt 

usługi podmiotu medycznego, z czego 30% ponosi powiat, natomiast 70% gmina. Powiat 

sfinansuje również kampanię informacyjną w szkołach na terenie powiatu skierowaną 

do dzieci i rodziców oraz do wszystkich mieszkańców. W przypadku zgłoszenia się  

na szczepienie mniejszej niż planowana liczba dziewcząt z rocznika 2005, wówczas 

szczepieniem zostaną objęte dziewczęta urodzone w 2004 roku, ponieważ w 2018 roku 

nastąpiła przerwa w realizacji tego programu profilaktyki z powodu potrzeby zaopiniowania 

go przez Agencję Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji. W przypadku dziewcząt 

urodzonych w 2004 r. obowiązywać będzie kolejność zgłoszeń – do wyczerpania środków 

zaplanowanych na ten cel w budżecie gminy. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, ile osób skorzystało z omawianego programu. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska – Drozd 

odpowiedziała, że w 2016 r. na 130 dziewcząt zamieszkałych w mieście Olecko udział 

w programie mogło wziąć 75%, do szczepienia przystąpiło 49. W roku 2017, kiedy kampania 

informacyjna mocno ruszyła, na 120 zamieszkałych w Olecku dziewcząt zaszczepiono 47. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zauważył, że szczepienia obejmują jedynie kobiety, mężczyźni jednak również mogliby 

skorzystać z pewnych programów. W listopadzie w ramach kampanii Movember mężczyźni 
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zapuszczają wąsy w celu zachęcania innych mężczyzn do profilaktycznych badań, mogących 

uratować ich przed nowotworem np. prostaty. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska – Drozd 

powiedziała, że Program polityki zdrowotnej w zakresie profilaktyki zakażeń wirusem 

brodawczaka ludzkiego (HPV) rekomenduje objęcie szczepieniami również chłopców. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu pn. „Program polityki 

zdrowotnej w zakresie profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) na lata 

2019-2024 w powiecie oleckim”. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

na realizację projektu pn. „Program polityki zdrowotnej w zakresie szczepień 

ochronnych przeciw kleszczowemu zapaleniu mózgu dla mieszkańców powiatu oleckiego 

na lata 2018-2022”; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska – Drozd 

oznajmiła, że pomoc finansowa w zakresie dotacji celowej z budżetu gminy na 2019 rok 

wyniesie 22.695 zł. Powiat olecki opracował program polityki zdrowotnej pn. „Program 

polityki zdrowotnej w zakresie szczepień ochronnych przeciw kleszczowemu zapaleniu 

mózgu dla mieszkańców powiatu oleckiego na lata 2018-2022”, po wcześniejszej konsultacji 

założeń programu z właściwymi terytorialnie gminami. Program został pozytywnie 

zaopiniowany przez Agencję Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji. Pozytywna opinia 

pozwala wdrożyć program od 2019 roku, a w związku z tym przeznaczyć środki publiczne  

na jego realizację. Celem głównym programu jest zmniejszenie zapadalności 

na kleszczowe zapalenie mózgu wśród rolników oraz osób zamieszkujących 

i uczestniczących w pracach w gospodarstwach rolnych, czyli osób o wysokiej ekspozycji 

związanej z wykonywanym zawodem. Szczepienia przeciw KZM znajdują się w Programie 

Szczepień Ochronnych rekomendowanych corocznie przez Głównego Inspektora 

Sanitarnego, wśród szczepień zalecanych osobom przebywającym na terenach 

o nasilonym występowaniu tej choroby. Grupami zawodowymi najbardziej narażonymi 

na choroby odkleszczowe są osoby pracujące w leśnictwie i rolnictwie. Według wytycznych 

neurologów oraz specjalistów chorób zakaźnych z EFNS oraz ENS zaleca się stosowanie 

szczepień ochronnych u osób o wysokiej ekspozycji związanej z wykonywanym zawodem. 

Program polityki zdrowotnej planuje objąć zarówno grupę zawodową wysokiego ryzyka,  

jaką są czynni rolnicy, ale także osoby zamieszkujące gospodarstwa rolne i uczestniczące 

w pracach. Szczególną grupą zamieszkującą gospodarstwa rolne są dzieci, zarówno młodsze, 

pozostające pod opieką osoby wykonującej prace polowe, jak i starsze, pomagające 

w wykonywaniu prac. Zgodnie z obowiązującymi przepisami osoby zatrudnione jako 

leśniczy, strażacy, wojskowi, narażone na ukąszenie kleszcza, mają zapewnione 

sfinansowanie szczepienia przeciw KZM przez pracodawcę. W związku z tym grupa ta nie 

została objęta bezpłatnymi szczepieniami przeciw KZM w programie. 

W roku 2019 planowane jest objęcie szczepieniem 107 osób zamieszkałych na terenie gminy 

Olecko. Przewidywany koszt szczepienia 1 osoby wynosić będzie ogółem 303 zł. 

Na całkowity koszt składa się koszt zakupu szczepionki oraz usługi podmiotu medycznego. 

Szczepionka zostanie podawana w 3 dawkach. Powiat planuje sfinansować 30 % koszów, 

natomiast gmina 70%. W ramach programu powiat sfinansuje w 100% kampanię 

informacyjno - edukacyjną zawierającą edukację zdrowotną z zakresu profilaktyki chorób 

odkleszczowych kierowaną do mieszkańców powiatu, nie tylko osób ubezpieczonych 
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w KRUS mogących skorzystać ze szczepienia przeciw kleszczowemu zapaleniu mózgu 

(KZM). 

 

Członek Komisji – Jakub Dziubiński 

zapytał, czy istnieje możliwość przystąpienia Gminy Olecko do podobnego programu 

skierowanego do mieszkańców miast, ponieważ w miastach również istnieje ryzyko 

zachorowania na choroby odkleszczowe. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

powiedziała, że zagrożeniem jest nie tylko ugryzienie przez kleszcza, ale również kontakt 

z kleszczem, który jest nosicielem m.in. boleriozy czy kleszczowego zapalenia mózgu może 

być przyczyną choroby. Kleszcze występują nie tylko w lasach, ale też w trawach, na łąkach, 

w parkach. Po każdym spacerze należy myć ręce i nogi oraz sprawdzać, czy kleszcz nie 

znajduje się na skórze. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska – Drozd 

wyjaśniła, że kampania zostanie skierowana do całego społeczeństwa, również do osób 

zamieszkałych w mieście. Programy profilaktyki zdrowotnej kierowane są do grup 

najwyższego ryzyka. Program obejmujący szczepieniem wszystkich mieszkańców Olecka 

mógłby zostać negatywnie zaopiniowany przez Agencję Oceny Technologii Medycznych  

i Taryfikacji, ponieważ planując szczepienia dla 22.000 mieszkańców Gminy Olecko (miasto 

i wieś) należałoby zabezpieczyć w budżecie gminy środki na program w wysokości 

6.000.000 zł do zakończenia realizacji programu. Obecnie zabezpieczono środki  

na zaszczepienie 89 dziewczynek w przypadku programu dotyczącego wirusa HPV oraz 107 

osób w ramach programu związanego z KZM. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

spytał, czy zainteresowanie w Olecku szczepieniami przeciwko grypie dla osób po 60 roku 

życia jest spore. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska – Drozd 

odpowiedziała, że jesienią 2018 r. szczepienia były refundowane w 50% przez Narodowy 

Fundusz Zdrowia w przypadku, gdy zainteresowana osoba po 60 r.ż. przedstawiła receptę.  

Wprowadzenie takich działań wymaga opracowania programu przez powiat bądź gminę 

uwzględniając wszystkie wskaźniki, publikacje itp. oraz poddanie pod opinię Agencji Oceny 

Technologii Medycznych i Taryfikacji. Po pozytywnym zaopiniowaniu należałoby 

zabezpieczyć na ten cel środki w budżecie. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu pn. „Program polityki 

zdrowotnej w zakresie szczepień ochronnych przeciw kleszczowemu zapaleniu mózgu 

dla mieszkańców powiatu oleckiego na lata 2018-2022”. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscowościach Lesk i Olecko – teren położony 

pomiędzy ul. Kościuszki a linią kolejową; 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

poinformowała, że jest to uchwała intencyjna. Proponuje się objęcie planem miejscowym 

część obszaru wskazanego na załączniku do uchwały (Olecko), gdzie obowiązuje miejscowy 
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plan zagospodarowania przestrzennego - Uchwała Nr III/24/02 z dnia 30 grudnia 2002 r. 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Terenów 

Aktywności Gospodarczej w Olecku oraz obszar położony w Lesku w sąsiedztwie TAG. 

Tereny położone w obrębie Lesk w większości stanowią własność Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa oraz jedna działka należy do Parafii Rzymskokatolickiej w Lesku. 

Całość obszaru przedstawionego w projekcie uchwały stanowi około 133 ha. Rada Miejska 

podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, w celu rozpoczęcia procedury planistycznej. Zmiany 

objęte projektem uchwały są konsekwencją zmian prowadzonych obecnie w studium 

będącym w trakcie procedury planistycznej. Koniecznością jest wprowadzenie zmian  

na terenach obsługi komunalnej miasta Olecko, m.in. po zlikwidowaniu wysypiska śmieci.  

W obecnym czasie wysypisko podlega rekultywacji, która będzie trwała przez co najmniej  

30 lat. Teren po wysypisku co roku poddawany jest badaniom. Z powodu likwidacji 

wysypiska przeznaczenie tego terenu należy zmienić w mpzp. Ponadto należy  zaktualizować 

układ komunikacyjny na terenach aktywności gospodarczej. Nowe obszary włączane  

do planu należy skomunikować z drogą wojewódzką. W roku 2018 była prowadzona wstępna 

korespondencja z KOWR-em na temat gruntów, które zostaną objęte planem, w celu 

ewentualnego nieodpłatnego pozyskania części ich w przyszłości przez Gminę Olecko na cele 

publiczne. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

spytał, czy zmiany nie będą kolidowały z planowaną siecią kolejową. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że jeśli linia kolejowa będzie przebiegała przez ten teren, musi być 

uwzględniona w mpzp. W tej chwili nie posiada wiedzy o ewentualnym powstaniu linii 

kolejowej. Projekt planu będzie opiniowany przez Polskie Koleje Państwowe. 

 

Członek Komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, czy znane jest przeznaczenie działek. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

udzieliła odpowiedzi, iż przeznaczenie działek określone zostanie w mpzp. Tam,  

gdzie są tereny aktywności gospodarczej, przeznaczenie w części pozostanie bez zmian. 

Nowe przeznaczenie dla terenów rolniczych określone zostanie w trakcie procedury 

planistycznej. Wnioski na przeznaczenie danego terenu może złożyć każdy. Planista określa 

przeznaczenie w planie, jeśli pozwolą na to przepisy prawa, uwarunkowania terenowe oraz 

inne czynniki. Na przykład grunty należące do KOWR-u są one słabej jakości i nie są 

użytkowane rolniczo, dlatego przeznaczenie może zostać zmienione np. pod przemysł  

w części. W studium znaczna część tych gruntów jest przeznaczona pod przemysł. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowościach  

Lesk i Olecko – teren położony pomiędzy ul. Kościuszki a linią kolejową. 

 

 

i) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Jaśki, gmina Olecko; 
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Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

powiedziała, że projekt uchwały dotyczy obrębu Jaśki, miejscowości Kolonia Olecko. 

Na wskazanym na załączniku do uchwały obszarze obowiązuje miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Jaśki, gmina Olecko (Uchwała 

Nr XLVI/351/02 Rady Miejskiej w Olecku z 1 lipca 2002 r.). Przeznaczenie terenu to: zieleń 

izolacyjna, drogi dojazdowe, zieleń urządzona, usługi. Proponuje się obszar do zmiany planu 

w celu jego aktualizacji w zakresie istniejącego zjazdu z ul. 11 Listopada. Zjazd na osiedle 

domów jednorodzinnych odbywa się aktualnie na teren oznaczony w planie jako zieleń 

izolacyjna. Podczas sporządzania mpzp w 2002 r. Zarząd Dróg Wojewódzkich nie wyraził 

zgody na lokalizację tego wjazdu. W tej chwili, aby wybudować zjazd na omawiane osiedle, 

o co wnioskują mieszkańcy osiedla już od kilku lat, należy zmienić miejscowy plan, 

usankcjonować zjazd z drogi wojewódzkiej i stworzyć możliwość zaprojektowania drogi. 

Teren dróg został już dawno uzbrojony i zniwelowany. Zaprojektowanie pasów drogowych, 

chodników, oświetlenia wiąże się ze zmianą planu i dostosowaniem do stanu istniejącego. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

w obrębie wsi Jaśki, gmina Olecko. 
 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Sprawy wniesione zostały przekazane Radnym drogą elektroniczną. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski.   

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zauważył, iż informacje dotyczące wydarzeń w Olecku szybciej umieszczane są na różnych 

portalach niż na stronie Urzędu Miejskiego. Ponadto uważa, iż trzeba przeanalizować 

regulamin przyznawania stypendium, aby był bardziej przejrzysty i zrozumiały  

dla mieszkańców oraz wziąć pod rozwagę wprowadzenie 3-stopniowego stypendium. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

wyszedł z propozycją przygotowania przez wydział merytoryczny informacji dotyczących 

ilości przyznanych stypendiów sportowych, naukowych, artystycznych w okresie ostatnich  

3 lat, jaka była najniższa, najwyższa oraz średnia kwota stypendium przyznanego w każdej 

kategorii. Dzięki tym danym możliwe będzie zmodyfikowanie regulaminu. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

powiedział, że odpowiedzi na interpelacje umieszczane są na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej, nie otrzymuje informacji, że odpowiedź już jest. Zapytał, czy nie byłoby 

problemu, aby wysłać informację o odpowiedzi na interpelację za pomocą e-maila. 
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Członek Komisji – Paweł Giełazis 

dodał, że można przesyłać informacje o posiedzeniach komisji, tak jak w przypadku sesji, 

za pomocą sms-a. Zawnioskował o zwiększenie środków na realizację stypendium Burmistrza  

o 15.000 zł. 

 

Komisja, przy 5 głosach za i 2 wstrzymujących, przyjęła wniosek Radnego Pawła Giełazisa. 

 

Komisja Oświaty (…) zgłosiła następujące wnioski: 

 o przeznaczenie przez Gminę Olecko dodatkowo 15.000 zł na realizację stypendiów 

Burmistrza Olecka w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji szczególnie 

uzdolnionych uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Olecko; 

 o założenie służbowych kont e-mail w celu usprawnienia komunikacji między Radnymi. 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała 

Barbara Skarżyńska 

Przewodniczący Komisji 

Anna Kaczor 

 

 

 

 


